
P R O T O K Ó Ł  Nr XXVI/2020 

z XXVI sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 29 grudnia  2020 r. 

w Sali OSP w Kraszewicach 
 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył sesję i po 

powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych 

oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej sesji 

przedstawia się następująco:  

 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXVI sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2021-  2031: 

- przedstawienie projektu uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kraszewice na lata 2021- 2031, 

         - przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały  

           w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata  2021-2031, 

- dyskusja nad projektem uchwały, 

- głosowanie  projektu uchwały, 

b)   budżetu Gminy Kraszewice na 2021 rok: 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej  na 2021 rok wraz z uzasadnieniem, 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie  uchwały budżetowej 

Gminy Kraszewice na 2021 rok wraz z  uzasadnieniem, 

- dyskusja nad projektem uchwały, 

- głosowanie   projektu uchwały, 

c)  zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

d)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2020-2028, 

e)   kontynuacji członkostwa Gminy Kraszewice w Stowarzyszeniu „ Ostrzeszowska  Lokalna 

     Grupa   Działania”, 

  f) uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Kraszewice na lata      

2021-  2023, 

g)  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych    

oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 

  8. Interpelacje i zapytania radnych. 

  9. Odpowiedzi na interpelacje. 

10. Wolne wnioski i informacje . 

11. Zakończenie obrad. 



Punkt 3. Wybór   Sekretarza obrad sesji  

Na Sekretarza Obrad XXV Sesji Rady Gminy wybrana został radny Marcin Cichosz  

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił sekretarza XXV sesji Małgorzatę Broniecką o 

wypowiedź na temat protokołu  z XXV 

Sekretarz XXV sesji stwierdziła, że protokół był zgodny i prosił o przyjęcie bez odczytania  

( za 14 głosów, przeciw- 0 głosów, wstrzymało się- 0 głosów ) 

 

 

 

 

 
 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i realizacji   

uchwał. 
 

Wójt przedstawił sprawozdanie 
Do sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Wojtaszek podziękował Wójtowi, za wytypowanie naszego sołectwa do 

konkursu . Podziękował, także Marszałkowi Markowi Grabowskiemu.  

Radny oznajmił, że zakupione nagłośnienie w Racławicach będzie można po zakończeniu 

pandemii wykorzystać przy organizowaniu biegów przełajowych lub zimowych ferii. 

Mieszkańcy zgłaszali dziury na drodze Siedlecki – Stróżyk . Dziury są tam po kolana. 

Trzecia sprawa to projekty, które będą realizowane. W związku z tym, że w większości 

zgłaszanych projektów koszty opracowania projektu, dokumentacji oraz nadzoru 

inwestorskiego są refundowane – dofinansowane, dlatego Radny zadał pytanie „Jak to 

będzie wyglądać w przypadku zgłoszonych naszych projektów”   

Wójt Gminy odpowiedział, że sprawdzi i  jak są dziury to trzeba wyrównać te drogi . 

Po pracach rolniczych chciałbym wyrównać większość tych dziur równiarką . 

Jeśli chodzi o koszty projektów . Radny nie powiedział o które koszty projektów mogą być 

refundowane . Ogólnie mogę  powiedzieć że nie zawsze tak jest, że koszty projektów mogą 

być refundowane, a po drugie nie wszędzie jest dokumentacja zrobiona , bo nie jest 

wymagana zawsze  przy składaniu wniosków 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

 Punkt6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił sprawozdanie  

1 grudnia spotkała się komisja Rozwoju gospodarczego i budżetu  

18 grudnia spotkała odbyło się posiedzenie komisji stałych  

Przewodniczący rady poprosił przewodniczących o sprawozdanie  

 



Przewodniczący Komisji Budżetowej Sylwester Gołdyn  przedłożył następujące 

sprawozdanie: 

 

W dniu 1 grudnia 2020r w Sali sesyjnej U.G w Kraszewicach odbyło się posiedzenie 

komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Kraszewice , w którym oprócz 

wszystkich członków Komisji wzięli udział Pan Wójt , Pani Skarbnik i Pan Sekretarz. 

Komisja z swego planu  pracy zajęła się następującymi zagadnienia  

-  Omówienie stopnia wykonania zadań inwestycyjnych przyjętych do realizacji w 

budżecie gminy na 2020r.  

- Określenie stopnia realizacji inwestycji przynoszących oszczędności dla Gminy 

Kraszewice oraz takie zadania planowane w przyszłości. 

-  Opracowanie planu pracy Komisji Budżetowej na rok 2021. 

Przewodniczący poinformował również, że na zaplanowanych  27 zadań nie zrealizowano 

tylko 2 i są to Modernizacja linii wodociągowej Kraszewice – Kuźnica Grabowska  oraz 

utworzenie i wyposażenie Dziennego Klubu Seniora w Głuszynie oraz jedno zadanie 

Budowa Ścieżki pieszej pomiędzy ul Szkolną a stadionem przełożona na przyszły rok. 

Razem na plan 4.837.011zł zrealizowano inwestycję na kwotę 4.528.370 z czego środki 

zewnętrzne pozyskano w kwocie 2.218.331zł co stanowi 48,98 % kosztów . należą się tu 

gratulacje dla Pana Wójta oraz pracowników gminy za tak doskonały wynik. Następnie 

komisja opracowała Plan pracy na przyszły rok kalendarzowy  

 

 

Sprawozdanie z Komisji Wspólnych przedstawił przewodniczący Komisji Oświatowej 

Radny Jacek Wabnik   

Komisja zajęła się zaopiniowaniem następujących uchwał: 

a)  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2021-  2031: 

- przedstawienie projektu uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kraszewice na lata 2021- 2031, 

         - przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały  

           w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata  2021-    

2031, 

- dyskusja nad projektem uchwały, 

- głosowanie  projektu uchwały, 

b)   budżetu Gminy Kraszewice na 2021 rok: 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej  na 2021 rok wraz z uzasadnieniem, 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie  uchwały 

budżetowej Gminy Kraszewice na 2021 rok wraz z  uzasadnieniem, 

- dyskusja nad projektem uchwały, 

- głosowanie   projektu uchwały, 

c)  zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

d)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2020-2028, 

e) kontynuacji członkostwa Gminy Kraszewice w Stowarzyszeniu „ Ostrzeszowska  

Lokalna Grupa   Działania”, 



  f) uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Kraszewice na lata     

2021-  2023, 

g)uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych    oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 

Wszystkie uchwały zostały zaopiniowane przez komisję pozytywnie . 

 

Radna Małgorzata Broniecka poinformowała, żer na ostatniej sesji w związku z moją 

autopoprawką podałam błędną kwotę i sama kwota wydatków pozapłacowych to 

kwota 428 643,06zł 

 

 Punkt 7. Podjęcie  uchwał w sprawie: 

 

a)  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2021-  2031 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy  

Opinia Rio nr SO 0952/5/2/Ka/2020 w  sprawie projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy  

Opinia stanowi załącznik nr 4 do protokołu  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc Przewodniczący 

Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały? 

 

 

 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXVI/173/2020 w sprawie 

 Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2021-  2031, 

 (za - 14głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr    5 do niniejszego protokołu. 
 

 

b)   budżetu Gminy Kraszewice na 2021 rok 

 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy  

Opinię Rio nr SO 0957/5/2/Ka/2020 w  sprawie projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy  

Opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

 

Do projektu radni wnosili następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Puchała  prosił o oświadczenie Wójta , że tą kwotę 10 tys. zł na Gminna Spółkę 

Wodną  którą przenieśliśmy do rezerwy  ogólnej  Wójt nie uruchomi bez naszej zgody  

Wójt Gminy oświadczył ,że przeniesienie tej kwoty 10 tys zł.  na Gminną Spółkę Wodną 

będzie tylko i wyłącznie wtedy kiedy rada na to zezwoli.  



Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że wniosek Radnego Karola Golanowskiego i opinia 

Komisji Wspólnych o przeniesieniu 10tys. zł z Gminnej Spółki Wodnej do rezerwy 

powinien być głosowany na sesji jako poprawka do budżetu.  

Nie wiadomo jak się zachowa Starostwo Powiatowe, Urząd Marszałkowski i Urząd 

Wojewódzki przy udzielaniu dotacji gdy w budżecie gminy jest brak dotacji na Spółkę 

Wodną.  

Druga sprawa  to na 2020 w budżecie  było zapisane że 5 tys. na sprawdzenie hydrantów  

w Racławicach i zadanie nie zostało wykonane. Pytanie jest takie czy te środki przejdą jako 

niewygasające i czy wójt rezygnuje z wykonania zadania. 

Trzecia sprawa to chodzi o boisko szkolne . W mailu jaki otrzymali radni jest napisane że 

842tyś.zł jest to kosztorys wykonania robót budowlanych a w budżecie mamy zaplanowane 

906tyś.zł minus 842tyś. daje kwotę 63 tyś.zł, która w moim przekonaniu powinna być 

kosztem kwalifikowanym. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że to państwo na wspólnym posiedzenie zaopiniowali aby przenieść 

10tys zł na rezerwę ogólną. Jeśli chodzi o Hydranty to mieliśmy sporo awarii i musieliśmy 

wymienić hydranty . Jeśli będziemy mieli możliwość przywrócimy środki 

Jeśli chodzi o boisko szkolne to faktycznie tak jest kosztorys trochę mniejszy a 

zabezpieczone było trochę więcej bo jeszcze dokumentacja i do tego jeszcze przetarg nie 

ogłoszony i nie znamy rzeczywistych kosztów, jeśli będą oszczędności to przeniesiemy na 

inne zadanie 

Radny Jan Wojtaszek poinformował , że należą się wyjaśnienia mieszkańcom , co miało na 

celu złożenie takiego wniosku dotyczącą GSW o przesunięcie kwoty w rezerwę 

Radny Karol Golanowski wyjaśnił że wszyscy radni mają wątpliwości co do 

funkcjonowania GSW i to taki znak  od  rady , że my na to nie przyzwalamy  

Radny Jan Puchała dopowiedział, że chodzi o to ,że wypadałoby aby przewodniczący GSW 

powinien przyjść i powiedzieć kilka słów o spółce. Chodzi o dobrą współpracę i rozliczyć 

się tak jak powinno być rozliczone  

 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego 

projektu uchwały? 
 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXVI/174/2020 w sprawie  budżetu 

Gminy Kraszewice na 2021 rok 

 (za - 14głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
: 

c)  zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok 

Projekt przedstawiła Skarbnik Gminy  

 



W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego 

projektu uchwały? 
 

 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXVI/175/2020 w sprawie  zmian w 

budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok 

 

 (za - 13głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1głos), 

która stanowi załącznik nr    8 do niniejszego protokołu. 
 

d)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2020-2028 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego 

projektu uchwały? 
 

 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXVI/176/2020 w sprawie  zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2020-2028, 

 

 (za - 14głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) 

 

która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

e)   kontynuacji członkostwa Gminy Kraszewice w Stowarzyszeniu „ Ostrzeszowska  Lokalna 

Grupa   Działania” 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego 

projektu uchwały? 
 

 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXVI/177/2020 w sprawie 
 kontynuacji członkostwa Gminy Kraszewice w Stowarzyszeniu „ Ostrzeszowska  

Lokalna Grupa   Działania”, 

 

 (za - 14głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 



która stanowi załącznik nr  10 do niniejszego protokołu. 
 

  f) uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Kraszewice na lata      

2021-  2023 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego 

projektu uchwały? 
 

 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXVI/178/2020 w sprawie 
 uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Kraszewice na lata      

2021-  2023 

 (za - 14głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr  11 do niniejszego protokołu. 
 

g)  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych    oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy   

 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXVI/179/2020 w sprawie 
 uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych    

oraz Przeciwdziałania Narkomanii, 

 (za - 14głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 

 

 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
Nie było żadnych  interpelacji 

 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 
Nie było odpowiedzi na interpelacje 

 

10. Wolne głosy i wnioski 

Sołtys Jan Kędzia podziękował Panu Wójtowi za ujęcie do realizacji przebudowy sieci 

wodociągowej na ulicy Wieluńskiej ze środków rządowych – Rządowy Fundusz Inwestycji 

Lokalnych przyznany naszej gminie przez Panią minister Marlenę Maląg za co serdecznie 

jej dziękuję.  



Inwestycja modernizacji sieci wodociągowej była ujęta w Strategii Rozwoju Gminy 

Kraszewice już w 2008 roku, natomiast w 2011 roku wszyscy mieszkańcy ulicy 

 Wieluńskiej podpisali się za modernizacją sieci wodociągowej – wymiana rur 

azbestowych na PCV, ta inwestycja wyczekiwana jest przez mieszkańców od wielu lat.  

Jestem mile zaskoczony z informacji Wójta, że środki finansowe przyznane naszej gminie  

z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych zostaną przeznaczone na nasze sołectwo  

Kraszewice Nr 2 na modernizację sieci wodociągowej. W gazecie PULS TYGODNIA nie 

było napisane, że te środki będą przekazane na nasze sołectwo, co zaniepokoiło 

mieszkańców naszego sołectwa, którzy poinformowali mnie o tym fakcie. 

Nie rozsądnym byłaby zaplanowana przez Powiat przebudowa drogi powiatowej i 

chodnika wzdłuż ulicy Wieluńskiej, a nie zostałaby zmodernizowana sieć wodociągowa, 

która jest usytuowana wzdłuż chodnika.  

Dziękuję w imieniu swoim , Rady Sołeckiej,  mieszkańców, i Radnej naszego Sołectwa. 

 

Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek o przygotowanie zmiany projektu uchwały  

„ w sprawie przyjęcia zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z Budżetu Gminy 

Kraszewice trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposoby jej rozliczenia” 

polegającym na wprowadzenie zapisu:  

„ Rozliczenie dotacji następuje nie później niż do 30 listopada danego roku 

kalendarzowego” 

W uzasadnieniu Radny stwierdził, że obecny zapis, iż „ Spółka Wodna zobowiązana jest do 

rozliczenia dotacji w terminie 14 dni od zakończenia realizacji zadania, w którym 

przeznaczono środki z budżetu” jest zły. Rozliczenie może nastąpić w styczniu już po 

uchwaleniu budżetu na nowy rok. 

Proponowany nowy zapis, że rozliczenie nastąpi do 30 listopada da radnym wiedzę przy 

ustalaniu wielkości dotacji dla Gminnej Spółki Wodnej w nowym budżecie, który 

przyjmowany jest w grudniu. 

W wyniku jawnego głosowania przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych odrzuciła wniosek 

(za - 4głosy, przeciw – 5 głosów, wstrzymało się – 5 głosów), 

 

 

  Pan Stanisław Bąkowski podziękował za dotacje dla klubu Masovia i prosił aby przy 

następnym budżecie zaplanować jakieś środki na budynek na stadionie. 

  

11. Zakończenie obrad  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Artur 

Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, sołtysom i 



pozostałym uczestnikom za udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 12:04 

XXVI sesję Rady Gminy Kraszewice.  
    

   Protokołowała:                                                                          Sekretarz Obrad                                                   

 

    /-/ Lidia Plewa                                 /-/   Marcin Cichosz 
 


